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25. VÝROČÍ ZALOŽENÍ CECHU
Poslední den letošního roku oslaví cech 25 let od svého založení. Jako jeho 
tajemník a později ředitel si pamatuji, resp. jsem připravoval připomenutí 
10. výročí v říjnu 2007 v Martinicích, a pamětníci si budou pamatovat závod 
bugin na poli vedle hotelu Equitana. Oslava 15. výročí se konala v Hroto-
vicích a dominantním zážitkem byly jízdy zručnosti na segwayi. Pro kulaté 
20. narozeniny byl vybrán hotel Valeč u Dukovan, kde jsme využili bohatý 
odpočinkový a relaxační wellness program. A tento hotelový resort se natolik 
osvědčil, že v něm od té doby pravidelně pořádáme vzdělávací Upgrade 
podlaháře a letos si zde připomeneme i půlkulaté výročí založení cechu.
Než si na něj přiťukneme sklenkou vína, dovolte mi malou rekapitulaci 
posledních pěti letech. V únoru 2017 jsme obdrželi od AMSP ČR ocenění 
za desetiletou sérii pořádání vzdělávacích seminářů pod názvem Upgrade 
podlaháře. V březnu valná hromada v Blansku zvolila nové představenstvo 
a Miloslava Štumpu ve vedení cechu vystřídal Josef Voborník. V květnu jsme 
v Brně uspořádali třináctý ročník podlahářské soutěže pro učně. Červen byl 
vyhrazen jubilejnímu desátému golfovému mistrovství podlahářů v Nové 
Bystřici a září tenisovému turnaji v Lednici. Od té doby už jako cech samo-
statné sportovní aktivity nepořádáme. Podzimní Upgrade podlaháře měl 
na programu přednášku z oblasti podlah v nízkoenergetických a pasivních 
domech a byl představen finální text správné praxe týkající se vinylových 
podlahovin. V rámci projektu Motivace učňů – podpora řemesla jsme za 
podpory Jihomoravského kraje předali školám dvě pily se spodním tahem od 
značky Mafell. Na konci roku byly cechu zaregistrovány ochranné známky. 
Rok 2018 začal ve spolupráci s Národním památkovým ústavem prohlídkou 
Karlštejna. Josef Voborník převzal od AMSP ČR ocenění za pořádání soutěže 
žáků středních škol pod názvem PODLAHA CUP s podtitulem Mistrovství ČR 
v podlahářských dovednostech 2017. S předsedou vlády jsme byli na první 
Radě řemeslných cechů a od té doby jsme jejím každoročním pravidelným 
účastníkem. Světlo světa spatřily cechovní zakázkové formuláře, které jsou pro 
členy zdarma. Mistrovství ČR v podlahářských dovednostech žáků středních 
škol se konalo v květnu na pražském Jarově a podle zahraničních zvyklostí jsme 
soutěž dvojic změnili na klání jednotlivců. Jelikož jsme rozšířili počet praktických 
úkolů, bylo potřeba akci o jeden den prodloužit. Podlahářský šampionát byl 
podruhé zahrnut do projektu CzechSkills – mistrovství mladých profesionálů 
při Hospodářské komoře České republiky. Nicméně při vyhodnocení ročníku 
se představenstvo rozhodlo v této aktivitě nepokračovat a zaměřit se na žáky 
a školy jinak. V uvedeném roce jsme se zaměřili také na aktualizaci Národní 
soustavy kvalifikací (NSK), systému profesních kvalifikací, kde se jednotně, 

transparentně a objektivně ověřují a uznávají dovednosti a vědomosti jedince 
bez ohledu na to, jakým způsobem je získal – zdali studiem, či praxí. Navíc 
jsme se zapojili do projektu připravujícího podobu mistrovské zkoušky. Na 
příslušných ministerstvech jsme začali společně s HK ČR lobbovat za návrat 
ČR do EuroSkills, a proto jsme mj. navštívili soutěž v Budapešti. Postřehy 
z ní pomohly při dalším prosazování, až se ČR k této aktivitě opět připojila, 
ale trvalo to další roky. V rámci Upgrade podlaháře praskala přednášková 
místnost při (Ne)výhodách anhydritových a cementových podlah se soudním 
znalcem ve švech. Vzdělávání obecně je věnována velká pozornost – např. 
překlady TKB německé komise pro stavební lepidla.
Začátek roku 2019 byl ve znamení nových internetových stránek cechu. 
Pokusili jsme se obnovit cechovní miniveletrh. V rámci Řemeslné rady jsme 
řešili duální výuku a vznik oboru technika na základních školách. Hlavní 
přednáškou podzimního Upgrade podlaháře byla (Ne)správná praxe tope-
nářů a instalatérů versus zkušenosti podlahářů za účasti prezidenta Cechu 
topenářů a instalatérů ČR Bohuslava Hamroziho. 
Rok 2020 začal předáním nářadí do škol, které jsme připravovali během 
předcházejícího roku. Nastartovala se intenzivnější spolupráce škol se 
členskými firmami a do praktického vyučování byly nasměřovány už tisíce m2 
podlahovin. Pak se objevil covid a začaly „šachy“ s termíny i aktivitami. Valná 
hromada se dvakrát přesouvala, Upgrade podlaháře jsme museli zrušit úplně. 
Udělali jsme aspoň revizi ČSN 49 2120 Dřevěné podlahy – Požadavky na 
montáž a posuzování. 
Covid se neumoudřil ani na začátku roku 2021, a tak naše veškerá činnost 
směřovala k druhé půli roku a doufala v lepší podzim. Podařilo se to tak 
tak. Spojili jsme valnou hromadu a Upgrade podlaháře. Zásluhou členů 
a partnerů cechu jsme zde mohli školám předat bezpečné nářadí a stroje 
Janser, Festool nebo Mafell. Shrnu-li poslední roky, tak školáci obdrželi dary 
v hodnotě přesahující už půl milionu korun.
Letošní rok se pomalu přibližuje normálu. Valná hromada proběhla klasicky 
v březnu, navíc spojená s prohlídkou zámku v Hluboké. Po pěti letech se 
konaly volby nového představenstva a ty potvrdily staronové obsazení. Josef 
Voborník bude nadále působit ve vedení, nyní už ale jako prezident cechu. 
Možná se zdá, že počet aktivit klesá, ale není tomu tak, řada se jich kaž-
doročně opakuje, jiné jsou průběžné. Co roste, je členská základna, a to je 
podle mě znamení důvěry.
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